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PROCES - VERBAL 
Încheiat în şedinţa extraordinară a Consiliului Local al Sectorului 6 

din data de 11.04.2023 
 
 
 Lucrările şedinţei au început la ora 13:00 și s-au desfășurat online, în sistem de 
videoconferință, prin aplicația WEBEX. Accesul s-a făcut folosind invitația de participare (link) 
transmisă pe adresa de e-mail a fiecărui consilier local. 
 În deschiderea lucrărilor şedinţei s-a făcut apel audio și video și au fost prezenți                     
23 de consilieri locali, din 26 de consilieri locali în funcție. Au lipsit dl Bordei Niculaie,                      
dl Coșcodaru Iulian Mihai și dl Simion Paul Eduard.   

Convocarea membrilor Consiliului Local al Sectorului 6 s-a făcut în scris prin Dispoziția 
Primarului Sectorului 6 nr. 869 din 07.04.2023, în temeiul dispoziţiilor art. 133 alin. (2) lit. a),        
art. 134 alin. (1) lit. a), alin. (3) lit. b) și alin. (5), art. 135, art. 155 alin. (1) lit. b) şi lit. e) și ale 
art. 196 alin. (1) lit. b) din Ordonanţa de Urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul 
administrativ, cu modificările și completările ulterioare, invitația la ședință precizând data, ora și 
locul desfășurării acesteia. 
 Proiectul ordinii de zi a ședinței extraordinare a consiliului local s-a adus la cunoștință 
locuitorilor Sectorului 6 prin afișare la sediul instituției, pe site-ul instituției la adresa 
www.primarie6.ro, la secțiunea Ședințele consiliului local și pe pagina de facebook la adresa 
facebook.com/PrimariaSectorului6.    
          

Anexă la Dispoziția Primarului Sectorului 6 nr. 869 din 07.04.2023 
 
 

 
Nr. 
crt. 

Comisii de 
specialitate 

ale 
C.L. Sector 6 

 
PROIECT ORDINE DE ZI 

1.  nr. 1 şi nr. 5  

Proiect de hotărâre nr. 73/07.04.2023 privind aprobarea participării     
Sectorului 6 al municipiului București la Programul privind casarea 
autovehiculelor uzate, derulat în cofinanțare cu Administrația Fondului 
pentru Mediu.  

 

 
Dl Demirel Spiridon, Secretarul general al Sectorului 6: Bună ziua, doamnelor și 

domnilor consilieri! Vom începe ședința noastră de astăzi, ședință extraordinară, cu efectuarea 
prezenței. Suntem 23 de consilieri din 26. Domnule președinte, aveți cuvântul, vă rog! 

Dl Lucian Dubălaru, președinte de ședință: Mulțumesc frumos, domnule secretar 
general! Bună ziua, doamnelor şi domnilor consilieri! Şedinţa de astăzi a fost convocată prin 
Dispoziţia d-lui Primar nr. 869/07.04.2023 și a fost publicată în ziarul Adevărul, din data de 
10.04.2023. 

Avem la dosar un Raport de informare depus de către responsabilul pentru relaţia cu 
societatea civilă prin care ne informează că faţă de proiectul propus pe ordinea de zi şi pe site-ul 
instituţiei Primăriei Sectorului 6, de la societatea civilă nu au fost primite propuneri, sugestii sau 
recomandări pentru amendarea acestor proiecte.  
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 Dacă sunt modificări? Nu sunt modificări. Supun la vot ordinea de zi.                      
Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”.                      
Voturi “pentru”? Cu 23 de voturi “pentru”, ordinea de zi a fost aprobată. 

Trecem la punctul 1 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre nr. 73/07.04.2023 privind 

aprobarea participării Sectorului 6 al municipiului București la Programul privind casarea 

autovehiculelor uzate, derulat în cofinanțare cu Administrația Fondului pentru Mediu.  
Dl Gâdiuță Alexandru Valeriu, viceprimar al Sectorului 6: Bună ziua! Aș vrea să 

salut acest proiect, cred că este foarte bine că ne manifestăm dorința de a participa la acest 
program național și că ne înscriem cu bugetul maxim cu care am fi putut să ne scriem noi ca 
U.A.T.. Sper ca acest proiect să ajute la o eliberare, cel puțin parțială a sectorului, de rablele care 
mai sunt încă prin sector sau de mașinile ce sunt într-o stare ceva mai veche și pe care cetățenii, 
cu ocazia aceasta, pot să le aducă beneficiind și de un sprijin financiar din partea statului. Fac un 
apel pe această cale la toți cetățenii care au vehicule care se încadrează în această limită de 
vechime să apeleze la acest program, să se înscrie în program și cu ocazia aceasta, dacă 
eliberează un loc de parcare, un posibil loc de parcare, fie că își doresc să cumpere o mașină  
nouă, fie că nu vor beneficia și de un sprijin din partea statului și comunitatea va beneficia de o 
eliberare a spațiului comunitar. Sper să votăm cu toții acest proiect! Numai bine tuturor!  

Dl Lucian Dubălaru: Mulțumesc frumos, dl Viceprimar! Dacă mai dorește cineva să 
intervină?  

Dl Alexandru Teodor Bojdan, consilier local: Domnule președinte, eu am două 
solicitări. 

Dl Lucian Dubălaru: Vă rog, dl Bojdan! 
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Mulțumesc mult! 
Așa cum am discutat și în cadrul comisiei buget, una dintre solicitări este cu privire la 

cuprinsul hotărârii din care înţelegem că programul administrat de către A.F.M. trebuie însoțit 
de o procedură internă întocmită de fiecare U.A.T., procedură care va detalia modul în care 
solicitările vor fi verificate, înțeleg eu, de către D.G.I.T.L. și efectuarea plăților către solicitanții 
finanțărilor. Rugămintea este ca această procedură internă să ne fie comunicată nouă 
consilierilor locali, odată ce este disponibilă, pentru ca și noi să putem informa cetățenii care ne 
contactează deja pentru detalii. Am primit solicitări și până acum am oferit informații 
disponibile în ghidul pus în dezbatere publică inițial și ulterior, aprobat prin ordinul Ministerului 
Mediului nr. 864 din 2023. De asemenea, pentru că ordinul în cauză, prevede că cetățenii 
Sectorului 6 care solicită finanțare trebuie să depună cererea prin aplicația software administrată 
de către A.F.M., vă rog să punem la dispoziția doritorilor un ghișeu unde aceștia pot completa 
câmpurile corect în aplicație, eventual cu asistență din partea unui funcționar și dacă A.F.M. nu 
realizează un ghid video în acest scop, apelezi la cei cinci colegi din compartimentul                     
mass-media și campanii de comunicare pentru realizarea și promovarea unui astfel de ghid 
video. Odată ce platforma software A.F.M. va fi deschisă înscrierilor, cred că ar trebui ca 
cetățenii Sectorului 6 care au cont activ pe aplicația E Sector 6 să fie notificați automat că se pot 
înscrie cu un mesaj care să conțină pagina A.F.M. unde se pot înscrie și ghidul video realizat în 
acest scop. Având în vedere că bugetul este limitat, sunt mulți doritori și programul permite ca 
un cetățean să solicite finanțare pentru mai multe autovehicule, trebuie să transmitem informația 
către cât mai mulţi posibili solicitanți. Cine știe, poate bugetul va fi suplimentat și vor fi onorate 
și mai multe cereri. În final, menționez că ordinul Ministerului Mediului nr. 864 din 2023 
conține mai multe neclarități, după părerea mea, mai ales la capitolul de monitorizare a 
impactului acestui proiect, dar sper că fondurile disponibile vor fi utilizate eficient, poate 
crescute și, astfel, Sectorul 6 va scăpa de 5000 de autovehicule Euro 3 care poluează și 
Bucureștiul de 30.000 de astfel de mașini. Mulțumesc!  

Dl Lucian Dubălaru: Mulțumesc frumos, dl consilier Bojdan! Dacă mai sunt alte 
intervenții? Vă rog, dl Desculţescu!  

Dl Alexandru Desculţescu, consilier local: Doar o precizare. Am văzut în raportul de 
specialitate că este o prevedere care mie mi se pare ambiguă și care ar trebui corectată, dacă nu 
mă înșel. Se specifică și este și bolduit în pagina a 2-a a acestui raport de specialitate așa: în 

acest context, Sectorul 6 al municipiului București intenționează să depună o cerere de 
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finanțare care să cuprindă un număr de maxim 5000 de autovehicule cu normă de poluare 

minim Euro 3, ș.a.m.d. Acest cu normă de poluare minim Euro 3 mi se pare că este o greșeală și 
ar trebui corectată cu normă de poluare Euro 3 sau inferioară. Să-mi spuneți dacă aceasta a fost 
intenția sau v-am înțeles eu greșit acel minim Euro 3, poate eu mă gândesc la dacă este minim 
Euro 3 sau poate fi Euro 4, Euro 5, Euro 6. De aceea zic că este o specificare ambiguă. Dacă este 
în sensul a ceea ce am înțeles eu, cred că ar trebui să scrie poluare cu normă de poluare Euro 3 
sau inferioară.  

Dl Lucian Dubălaru: Ideea este destul de clară și implică mai multe...  
Dl Alexandru Teodor Bojdan: Dacă se poate, domnule președinte, o scurtă mențiune. 

Ordinul Ministerului Mediului, articolul 10, alineatul c menționează că are normă de poluare 
Euro 3 și/sau inferioară, dar raportul de specialitate, într-adevăr, forma este diferită. Oricum nu 
cred că reglementează raportul de specialitate ceva diferit de ordinul Ministerului Mediului.  

Dl Alexandru Desculţescu: Dar pe baza raportului de specialitate se ia această prezentă 
hotărâre. De aceea zic că ar fi bine să se modifice și raportul de specialitate pentru înlăturarea 
oricăror dubii.  

Dl Lucian Dubălaru: Dl secretar general, ne ajutați un pic? 
Dl Demirel Spiridon: Da, dl președinte, dacă și inițiatorul, dl director general Bunea, 

bănuiesc că nu are nimic împotrivă, vom face această modificare cu acordul dvs., dacă toţi 
sunteți de acord să facem această modificare.  

Dl Valeriu Bunea, director general, Direcția Generală Dezvoltare Locală, 
Digitalizare, Proiecte cu Fonduri Externe: Bună ziua, da, este o greșeală, are dreptate             
dl Desculțescu este Euro 3 sau inferior. 

Dl Demirel Spiridon: Perfect! Atunci vom face această modificare în cuprinsul 
raportului și așa va apărea cu această mențiune normă de poluare Euro 3 sau inferioară.                      
De acord?  

Dl Lucian Dubălaru: Atunci îl formulăm ca un amendament ca să fim și mai acoperiţi 
de lege și atunci dl Desculțescu depune acest amendament cum că sintagma respectivă se 
modifică cu cea care se regăsește și în ordinul de ministru.  

Dl Demirel Spiridon: Vă rog să supuneți la vot dacă toată lumea este de acord.  
Dl Lucian Dubălaru: Supunem la vot amendamentul domnului Desculțescu.                      

Voturi “împotrivă”? Nu sunt voturi “împotrivă”. “Abțineri”? Nu sunt “abțineri”.                      
Voturi “pentru”? Cu 23 de voturi “pentru”, amendamentul a fost aprobat.  23 suntem dl secretar 
general, nu s-a mai logat nimeni, da?  

Dl Demirel Spiridon: Nu s-a mai logat. Mai lipsește dl Bordei, dl Coșcodaru și                      
dl Simion Paul Eduard.  

Dl Lucian Dubălaru: Supun la vot proiectul în integralitatea lui. Aici vă rog să mă 
ajutați dvs. dl secretar general pentru claritate.  

Dl Demirel Spiridon: Imediat!  
Sunt 21 de voturi pentru și o abținere (d-na Surulescu). Fără exprimarea votului             

d-lui Pascu.  
Dl Lucian Dubălaru: Mi-a scris ca are o problemă tehnică si nu se aude. Să se 

consemneze că suntem 22 la vot, cel mai bine, ca să nu avem probleme. Cu o abținere și 21 de 
voturi pentru, proiectul a fost adoptat.  

Vă mulțumesc frumos pentru suport şi pentru faptul că ați fost prezenţi! Declar ședința 
închisă! Vă doresc o zi minunată!  

 
 

Preşedinte de ședință,                                                                     Secretar general Sector 6, 
    Lucian Dubălaru                                                                                    Demirel Spiridon 

 


